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PROTOKÓŁ NR 0012.2.4.2022  
z posiedzenia Komisji Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 

w dniu 19 kwietnia 2022r. 
 
I Część godz. 13:00-14:00 

Posiedzenie wyjazdowe- Łaźnia Moszczenica.  

miejsce  posiedzenia-sala nr 130A UM. 

Czas posiedzenia: godz. 14:00 – 14:35 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji Polityki Gospodarczej                            
i Bezrobocia, oraz zaproszeni goście zgodnie z załączonymi listami obecności. 
 
Porządek obrad. 

II Część 

1.  Otwarcie posiedzenia. 
 
2.  Przyjęcie porządku obrad. 
 
3.  Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2022 rok, 
 

4. Wolne głosy i wnioski. 

5. Przyjęcie protokołu z dnia 22 marca 2022r.  

6. Zakończenie posiedzenia. 

Ad. 1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik,  powitał 
przybyłych na posiedzenie radnych oraz zaproszonych gości.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Pierwsza część Komisji była wyjazdowa, gdzie mieliśmy możliwość zobaczyć stan 
prac, jeżeli chodzi o Łaźnię Moszczenica. Starsza część Łaźni, gdzie są dwa 
przedsięwzięcia i w jednym część muzealna, a druga miejmy nadzieję, że 
gospodarcza. Zobaczymy, jak będzie? Natomiast obiekt robi wrażenie i nabiera to 
wszystko kształtu. Cieszy fakt, ze są zachowane niektóre materiały, które są                       
w dobrym stanie, a są wartością tego budynku.   
 
Michał Urgoł- radny RM 
Z jednej strony widać, że dużo prac zostało wykonanych, a z drugiej strony widać, 
jak dużo pracy jest jeszcze przed nami. Rozmawialiśmy z panem Prezydentem, czy 
29 mln zł wystarczy, bo przy dzisiejszych wysokich cenach? 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Na drugą część, bo pierwsza część jest z innych środków finansowana. 
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Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Tak, z innej puli tzn. ze środków transgranicznych i własnych. Natomiast druga 
część, to dofinansowanie z Polskiego Ładu… 
 
Michał Urgoł- radny RM 
Przetarg już się odbywa? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
To jest przetarg na ekspozycję do pierwszego etapu, a w przypadku drugiego etapu 
przygotowujemy przetarg. Dokumentacja jest w tej chwili przeprojektowywana                    
i przetarg niebawem powinien być ogłoszony, ale niestety w takim czasie, gdzie 
jest podwyżka cen. W 2018r. było podobnie jak teraz, ale po 1,5 roku ceny spadły, 
a w tej chwili znowu wzrosły.      
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Termin ogłoszenia przetargu ma być przesunięty o trzy miesiące, bo tam jest zapis 
tzn.było pół roku od dnia otrzymania promesy tych środków i to dotyczy 
wszystkich.  
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Których środków to dotyczy? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Z Polskiego Ładu, ponieważ tam jest warunek taki, że od momentu otrzymania 
promesy w pół roku należy ogłosić przetarg i teraz się to zaczyna, a trzeba 
pamiętać o jednym, że przetarg można ogłosić tylko jeden raz, czyli nie ma 
powtórki. Jeżeli za pierwszym razem przetarg nie zostanie rozstrzygnięty, to środki 
przepadają.  
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Tam nie ma płatności w trakcie. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Co w sytuacji, jeżeli nikt nie przystąpi do przetargu? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Również może się taka sytuacja zdarzyć, to środki przepadają. Od momentu 
ogłoszenia przetargu mamy pół roku zapewnione, natomiast później odwołania nie 
mają na to wpływu. Jeżeli chodzi o czas realizacji, to była mowa, że wszystkie 
projekty mają być ukończone do końca 2023r., a teraz mówi się, że już nie do 
końca roku, natomiast konkretnych wytycznych nie ma. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Kiedy byłby realny przetarg? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Do 1,5 miesiąca. 
  
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Bardzo bym prosił panie Prezydencie, żeby pan poinformował na Komisji, kiedy 
będzie ogłoszony przetarg? 
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Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Oczywiście.   
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Pan Prezydent przedstawił założenia, ale nie wiem, jak to wygląda, czy z osobami, 
które przystępują do przetargu rozmawiacie z nimi, przygotowujecie? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Jest specyfikacja. 
 
Alina Chojecka- radna RM 
Nic nie można sugerować. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Absolutnie nie mogę rozmawiać.     
  
Janusz Toborowicz- radny RM 
Rozumiem, bo jest pewien regulamin, tylko chodzi o kwestię, jeżeli się nikt nie 
zgłosi i to zostało powiedziane, że środki mogą przepaść. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Musi pójść informacja, że jest przetarg, a firmy sobie pilnują ogłoszeń                                    
i sprawdzają.  
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Pytam, jak zabezpieczyć nasze interesy? 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
To jest przetarg na dużą kwotę i firmy są zainteresowane. Duże firmy, które są w 
stanie wystartować w takim przetargu zatrudniają fachowców, którzy analizują 
budżety.  
  
Ad. 2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty głosami: za-5, przeciw–0, wstrzymujących 
się– 0.  
 
Ad.3.  
Sprawy bieżące. 

 
 Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-

Zdrój na 2022 rok, 
 
Uzasadnienie do w/w projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz- Skarbnik 
Miasta  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Mam pytanie dotyczące ul.Wyzwolenia, czy tam chodzi o nowy asfalt? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Tak cała ul.Wyzwolenia. 
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Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Również chodnik, czyli modernizacja ulicy. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Cała modernizacja, czyli chodnik i oświetlenie.  
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Chodnik będzie z jednej strony?  
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Tak z jednej strony będzie chodnik, oświetlenie i cała droga. To, co było 
wnioskowane od lat w kwestii bezpieczeństwa, to przede wszystkim chodnik. 
Kiedyś wyceniono remont na kwotę 25-30 mln zł za cały odcinek, a robimy tyle, 
ile można zgodnie z pozyskanymi środkami. 
 
Tadeusz Sławik-Przewodniczący Komisji  
Ile potrzeba etapów?  
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Tutaj udało się podzielić od ul.Cieszyńskiej, żeby przejazdy zachować. Natomiast 
od ul.Przemysłowej do ul.Chlebowej mamy dosyć długi odcinek i później od 
ul.Chlebowej do samego końca trzeba brać pod uwagę, bo tam nie ma żadnego 
przejazdu do ul.Kasztanowej, ale praktycznie do ul.Ranoszka zostaje mały kawałek 
drogi. Natomiast docelowo do ul.Chlebowej, to byłoby już dużo. 
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Jeżeli chodzi o remonty dróg 250 tys. zł, to jest nowa transza, czy to, co jest już 
zrobione? 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta  
Nowa transza. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Ponieważ zabrakło środków, które już były, a po zimie jest bardzo dużo dziur                                   
w nawierzchniach. 
 
Janusz Toborowicz- radny RM 
Czy ul.Rekreacyjna będzie z tych środków zrobiona? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta  
Nie, ul.Rekreacyjna jest z innych środków. 
 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko podjęto głosami: za –5, przeciw – 0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.5.  
Wolne głosy i wnioski. 

 
Michał Urgoł- radny RM 
Miałbym uwagę odnośnie przyjrzenia się sprawie kolejek do Biura Paszportowego, 
ponieważ jest wydawane dziennie 45 wniosków i mieszkańcy zwracają tutaj 
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uwagę, że bardziej opłaca się pojechać do Wodzisławia i złożyć wniosek bez kolejki, 
gdzie nie ma systemu kolejkowego, niż czekać do dwóch tygodni.  
 

Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Jak się można teraz zapisać? 
 
Michał Urgoł- radny RM 
W kolejkę należy się ustawić, albo przez pobranie numeru, albo internet.  

 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Zapisy są na trzy tygodnie wcześniej, bo wydłużyliśmy… 
 
Michał Urgoł- radny RM 
Mieszkańcy zwracają uwagę na to, że jest tylko możliwość przyjęcia 45 wniosków 
dziennie, a w samym Wodzisławiu od godz.7.00-9.00 przyjęto już 30 wniosków. 
Rozumiem, że pewnie więcej osób obsługuje. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Pytanie do Wojewody, bo Paszporty to są służby Wojewody. 
 
Michał Urgoł- radny RM 
Zgłaszam to, co mieszkańcy monitują. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Wiemy doskonale, że z całego województwa i nie tylko, bo z okolicznych 
województw też przyjeżdżają do Jastrzębia poprzez rezerwację przez internet. 
Byliśmy atrakcyjnym miejscem pod tym względem, że szybko można było złożyć 
wniosek. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
To było kiedyś. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie, to było miesiąc temu. Wojna na Ukrainie wybuchła i zaczął się bum na 
paszporty i na konferencjach z Wojewodą często poruszany był ten temat, ale 
problem jest wszędzie. Wojewoda powiedział, że nie ma dodatkowych etatów, czy 
służb do tego, żeby obsłużyć wszystkich.  
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Był czas, kiedy nawet rok temu do Jastrzębia przyjeżdżali z Cieszyna, ale teraz się 
odmieniło.  
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Odmieniło się tylko dlatego, że proporcje zostały zmienione, bo przez internet 
nawet z Opola każdy mógł sobie zarezerwować i miał w ciągu dwóch tygodni 
termin, bo na dwa tygodnie wcześniej można rezerwować i była połowa na 
rejestrację internetową i połowa na rejestrację tutaj na dole w Urzędzie. Po to, 
żeby mieszkańcy mieli większe możliwości rejestracji, to zmniejszono ilość 
rezerwacji przez internet. 
 
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
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Jak to wygląda na dole w budynku? 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Bez problemu.   
 

Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Od której godziny to jest uruchamiane? 

 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
Od godz.7.30 

Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta 
Od 7.30 pierwsze osoby pobierają numery, a potem na bieżąco ludzie pobierają                  
i panie cały dzień obsługują.  
  
Tadeusz Sławik- Przewodniczący Komisji  
Dwadzieścia miejsc dziennie? 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta 
Więcej. 
 
Roman Foksowicz- Zastępca Prezydenta Miasta 
To jest przeliczone na czas obsługi. 
 
Dariusz Holesz- Skarbnik Miasta 
Więcej przerabiają, niż jest norma. Z tego, co słyszałem, to wszędzie jest taka 
sytuacja i wszyscy mają ten sam problem, ponieważ w większości Urzędów są 
Biura Paszportowe, ale odnośnie Wodzisławia, to podobno też wprowadzili system 
kolejkowy i wszędzie ma być wprowadzony system kolejkowy, żeby to unormować.   
 
Ad.6.  
Przyjęcie protokołu z dnia 22 marca 2022r.  

Protokół przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Ad.7. 
Zakończenie posiedzenia. 
Przewodniczący Komisji – Tadeusz Sławik podziękował wszystkim za przybycie                     
i zakończył posiedzenie Komisji. 
 
 
Protokołowała 
Alicja Kogut                                                                  Przewodniczący Komisji 

Polityki Gospodarczej i Bezrobocia 
 

TADEUSZ SŁAWIK  


